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W biznesie od 1971 roku

• Moze  macie  duzo niepotrzebnych  
rzeczy w domu?

• Moze w garazu nie ma miejsca  
na samochod?

• Moze Biznes  zajmuje duzo  
miejsca w waszym domu?

• Moze planujecie przeprowadzke?

www.ezmini.com
CONVE

NIENT

LO
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NS

351 Red Lion Rd., Huntindon Valley,  
PA 19006 
215-938-9343 - redlion@ezmini.com
289 DeKalb Pike, North Wales, PA 19454 
215-699-6002 - montgomery@ezmini.com

36 E. Township Line Rd, Elkins Park,  
PA 19027 Cheltenham 
215-379-1636 - elkinspark@ezmini.com
7425 State Rd., Philadelphia,  
PA 19136 Mayfair/Holmesburg 
215-331-9398 - stateroad@ezmini.com

KLIENCI MOGA 
SKORZYSTAC 

Z JEDNEGO 
BEZPLATNEGO 

MIESIACA  
WYNAJMU U NAS
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O

U
P

O
N

1800 Street Rd., Warrington, PA 18976 1800 Street Rd., Warrington, PA 18976 
215-491-1600215-491-1600

Nie ma problemu. Porownajcie nasze ceny i warunki uslug z tym co zaproponuja 
wam nasi konkurenci. Mozecie byc pewni - przekonacie sie sami, ze 

EZ_STORAGE jest najlepszym biznesem!
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OGŁOSZENIAOGŁOSZENIA

ZAKLAD SAMOCHODOWY 
ZARTUDNI MECHANIKA Z PODSTAWOWA ZNAJOMOSCIA ZAWODU.

ZAPEWNIA NARZEDZIA I WYSOKIE ZAROBKI.
BODY SHOP POSZUKUJE: MECHANIKA, MALARZA I POMOCNIKA

WYNAGRODZENIE W ZALEZNOSCI OD KWALIFIKACJI
Po dodatkowe informacje prosze dzwonic: 

Vitalij 267-980-6045


DOBRZE ROZWIJAJĄCA SIE FIRMA 
Spożywcza z siedziba w Bensalem  
PILNIE POTRZEBUJE PRACOWNIKÓW 

do sprzątania a także do  konserwacji urządzeń.
Elastyczne godziny pracy. Wymagana minimalna znajomość jezyka 

angielskiego i uregulowany status prawny.
Dobre warunki płacy. Możliwość awansu.
Kontakt telefoniczny: 267-342-0659

PILNIE POSZUKIWANI PRACOWNICY  
NA STANOWISKA:

••  SprzedawcySprzedawcy
••  KasjeraKasjera
••  Pracownika do pracy  Pracownika do pracy  

w kuchniw kuchni
• •  Pracownika  Pracownika  

do wykonywania  do wykonywania  
innych czynnosci w sklepieinnych czynnosci w sklepie

Zostan czlonkiem naszego zespoluZostan czlonkiem naszego zespolu
Tel: 718-412-3400 EXT.1529

email: HR@NetCostMarket.com
Mozna rowniez wypelnic ankiete  

w naszym sklepie.
Wymagane pozwolenie na prace w USA

KUPON REKLAMA OGŁOSZENIE FORM 
Wypełnij kupon i wyślij na nasz adres:  
PO Box 579, Warrington, PA 18976, 

prześlij faksem: 267-684-6338 
Opublikuj ogłoszenie w sekcji "Classified"

Twój tekst:   ___________________________________________________________
______________________________________________________________________
______________________________________________________________________

_______________________________________________________
___________________    Data _____________________________

__________ 1 tydzień    _________ 2 tygodnie    ___________ Miesiąc

Płatność: ________Czek _______Money Order_____ Karta Kredytowa 
Card #____________________________ data ważności_____________

Imię, nazwisko na karcie _______________________________________Adres: ____
_________________________________________________

Miasto_____________________________ Stan________ Kod_________
Tel. #________________________________________________________

 ZADZWOŃ: 267-971-5765
Podaj tekst reklamy i użyj karty debetowej / kredytowej.

 Wytnij FORMULARZ KLASYFIKACJI
Załącz do niego czek lub Pieniądze w gazetach firmowych i rynkowych  

i przesłać do redakcji:
PO Box 579, Warrington, PA 18976

OPUBLIKUJ REKLAMĘ W SEKCJI “OGŁOSZENIE”:OPUBLIKUJ REKLAMĘ W SEKCJI “OGŁOSZENIE”:


POSZUKUJEMY PRACOWNIKA NA 

STANOWISKO: 
HVAC Refrigeration Technician oraz 

Pomocnika
Dobre warunki pracy i placy.

Po dodatkowe informacje prosze dzwonic: 

215-535-8100


CLERK BUSINESS ADMINISTRATOR 
PILNIE POSZUKIWANY NA STALY ETAT.
Wymagana znajomosc jezyka angielskiego oraz 

komputera.
Firma znajduje sie w Warminster PA

Dobre warunki pracy i placy. Swieta i dni wolne 
oplacane.

TEL: 215-962-1539


LET'S MOVE
PRZEPROWADZKI:  

DOMU, APPARTMENTU ALBO BIURA
DOWOLNE MIEJSCE W STANACH ZJEDNO-

CZONYCH AMERYKI.
POSIADAMY LICENCJE I UBEZPIECZENIE.

USUWAMY DOWOLNY GRUZ.
Edik:   215-824-7197       
           267-991-0244       
           267-836-2445


JUNKYARD W SOUTH JERSEY 
POSZUKUJE PRACOWNIKOW 

Z DOSWIADCZENIEM  DO ROZ-
BIORKI SAMOCHODOW.

Mile widziane posiadanie wlasnych narzedzi.
Wynagrodzenie $1000 plus na tydzinen.

Wynagrodzenie pomocnika $750 plus na tydzinen.
Pomoc przy zakwaterowaniu.

TEL: 646-673-5889


TRAILER DRY VAN 
zatrudni kierowcow z CDL Class A

Praca na wschodnim wybrzezu , 4-5 dni w tygodniu
Doswiadczenie w zawodzie nie mniejsze niz 1 rok

Wynagrodzenie $1 za mile lub 30% Gross
Elastyczny wymiar czasu pracy

TELEFON: 267-297-9137


DIJAS FOODS DISTRIBUTION INC  
Poszukuje pracowników przy produkcji  

i pakowaniu towarów.
Praca na pełny etat. Wymagana minimalna znajomość 

jeżyka angielskiego i uregulowany status prawny.
Dobre warunki pracy i płacy. Możliwość awansu.
KONTAKT TELEFONICZNY: 267-342-0659


PRZYGOTOWANIE DO EGZAMINU 

NA PERMIT/LICENCJE CDL 
(KOMERCYJNE PRAWO JAZDY) w ciągu 

3-6 dni W JEŻYKU ROSYJSKIM. USTALANIE 
TERMINU EGZAMINU. PŁATNE SZKOLENIE.
PO zdaniu egzaminu ZAPEWNIENIE 

100% miejsca PRACY CDL.  
Tel: 267-323-9437, 203-570-4915, 

347-224-3893





NIKSEN - 
TELEKOMUNIKACYJNA 

FIRMA 
pracujaca w 15 stanach USA poszukuje 

PRACOWNIKOW 
OBSLUGUJACYCH TOWER CLIMBING.  

DOSWIADCZENIE PRACY MILE WIDZIANE
BARDZO DOBRE WARUNKI PRACY I PLACY
FIRMA ZATRUDNI TAKZE PRACOWNICOW 

NA STANOWISKO: SUBCONTRACTOR,  
WYGODNE WARUNKI PRACY

TELEFON: 732-642-3300


POSZUKIWANI KIEROWCY  

DO PRZEWOZU PRODUKTOW 
NAFTOWYCH

Bonus na start $5,000
Lokalne zlecenia, codzienne powrory do domu

Srednie wynagrodzenie $450 na dzien
Wymagane posiadanie CDL,  

2-letnie doswiadczenie
HAZMAT konieczny

Po dodatkowe informacje prosze dzwonic: 
609-502-1789


FIRMA PRODUKUJĄCA  

ALUMINIOWE OKNA  
I SYSTEMY FASADOWE  

Poszukuje pracowników do montażu okien i drzwi.
Wymagany uregulowany status prawny.
Dobre warunki pracy i płacy. Możliwość otrzymania 

ubezpieczenia medycznego.
LOKALIZACJA - BENSALEM.

KONTAKT TELEFONICZNY: 215-300-3031


ZAKLAD FRYZJERSKI W HAVERTON PA  
natychmiast zatrudni fryzjera

na caly etat lub pol etatu
Prosze dzwonic: 610-789-2319


Wykonujemy prace o rożnym stopniu 

złożoności:
Prace wewnętrzne: malowanie,parkiet, laminat, 

płytki ceramiczne, schody. Remont łazienek 
i kuchni. Wykańczanie piwnic

Prace na zewnątrz: hardscaping, landscaping, 
klaby, kwietniki, mulch,ogrodzenia,deki, prace 

w cemencie i betonie
Telefon: 215-588-8466


KOMPLEKS KĄPIELOWY  

poszukuje pracowników na stanowisko: 
kucharza, kelnera i osoby do sprzątania.

Telefon: 215-942-4646

BUTIK  
ŚLUBNYCH 

SUKIEN  
poszukuje Krawcowe

•  Pełny etat pracy
•  Poniedziałek - Czwartek
•  Wymagane 5-10 Lat doświadczenia w szyciu 

ślubnych sukien
•  Komunikatywny język angielski z możliwością 

przyjmowania instrukcji w tym języku
•  Wymagane Posiadanie swojego transportu
•  Wynagrodzenie $30.00 za godzinę

215-676-9205

WYKONUJEMY WEWNETRZNE I 
ZEWNETRZNE PRACE BUDOWNICZO 

REMONTOWE W ROZNEJ SKALI 
ZLOZONOSCI.
✦ Prace hydrauliczne
    i elektryczne.
✦ Przebudowujemy kuchnie, 

lazienki i piwnice.
Uslugi wysokiej jakosci wykonane w ustalonym terminie

Posiadamy licencje i ubezpieczenie.

Telefon: 215-300-9356

✦ PRZEPROWADZKI MIESZKAN, 
BIUR I FIRM

✦ PRZEWOZ KLIENTOW NA 
LOTNISKO (Znizki dla osob 
starszych)

✦ ODSWIEZANIE KARPETOW I 
DYWANOW

Posiadamy referencje i 
ubezpieczenie mienia na czas 

przewozu 
Telefon: (215) 669-1386
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BŁASZCZAK W POZNANIU: TO WAŻNE 
WYDARZENIE W HISTORII RELACJI 

POLSKO-AMERYKAŃSKICH
- Dziś jesteśmy świadkami inauguracji permanentnej 

obecności garnizonu wojsk Stanów Zjednoczonych na 
ziemi polskiej. To ważne wydarzenie zarówno w historii 
Polski, jak i w relacjach polsko-amerykańskich - mówił w 
Poznaniu Mariusz Błaszczak. Minister obrony narodowej 
brał tam udział w uroczystości przekształcenia Regionalnej 
Grupy Wsparcia w Garnizon Sił Zbrojnych US Army w 
Polsce. MON podkreślał wcześniej, że będzie to pierwszy 
stały garnizon wojsk amerykańskich w Polsce.

We wtorek w Poznaniu w siedzibie Wysuniętego do-
wództwa V Korpusu Sił Lądowych USA odbywa się uro-
czystość przekształcenia Regionalnej Grupy Wsparcia w 
Garnizon Sił Zbrojnych US Army w Polsce. Na miejscu 
był także wicepremier, szef MON Mariusz Błaszczak.

O zamiarze ustanowienia stałego garnizonu amerykań-
skich sił zbrojnych w Polsce (U.S. Army Garrison Poland, 
USAG-P.) wcześniej w marcu poinformował rzecznik 
Pentagonu gen. Pat Ryder. Chodzi o stałą jednostkę 
wspierającą obecność amerykańskich żołnierzy.

- Dziś jesteśmy świadkami inauguracji permanentnej 
obecności garnizonu wojsk Stanów Zjednoczonych na 
ziemi polskiej. To ważne wydarzenie zarówno w historii 
Polski, jak i w relacjach polsko-amerykańskich - mówił 
Mariusz Błaszczak podczas uroczystości.

Mariusz Błaszczak: Nasza współpraca układa się wzo-
rowo

- Bardzo doceniamy to, że wojska Stanów Zjednoczo-
nych są na stałe w naszym kraju, szczególnie doceniamy 
to w sytuacji, w jakiej znalazła się Europa, kiedy Rosja 
napadła na Ukrainę, kiedy Rosja próbuje odbudować 
imperium. Bardzo ważne jest to, żeby świat zachodni był 
zjednoczony, żeby świat zachodni czuł się bezpieczny. 
A czuje się bezpieczny, kiedy nasze siły zbrojne ze sobą 
współpracują i przykładem takiej współpracy jest utwo-
rzenie garnizonu US Army w Poznaniu - mówił szef MON.

Jak tłumaczył podczas przemówienia, współpraca ukła-
da się bardzo dobrze, "wzorowo, modelowo". Dodał, że 
jeszcze w tym roku będzie on razem z ambasadorem USA 
w Polsce Markiem Brzezinskim zapraszał na uroczystości, 
na których prezentowane będą efekty ich współpracy. - A 
chcę powiedzieć, że w tym roku oprócz czołgów Abrams 
trafi na wyposażenie także system HIMARS, są już Pa-
trioty, w przyszłym roku odbierzemy pierwsze F-35 za-
mówione w 2020 roku, a jeszcze prowadzimy negocjacje 
w sprawie innego sprzętu wojskowego. Naszym celem 
jest osiągnięcie interoperacyjności z wojskiem Stanów 
Zjednoczonych - mówił Błaszczak.

- Naprawdę bardzo się cieszę, że mogę być świadkiem 
powołania i aktywowania amerykańskiego garnizonu sił 
lądowych w Polsce - mówił z kolei ambasador USA w 
Polsce Mark Brzezinski. - To znak, że zamierzamy tu 
pozostać, że Stany Zjednoczone są oddane Polsce i 
Sojuszowi, że jesteśmy zjednoczeni w obliczu rosyjskiej 
agresji - dodał.

Poznań. Przekształcenie Regionalnej Grupy Wsparcia 
w Garnizon US Army

Garnizon US Army ma zajmować się wsparciem infra-
struktury i dostarczaniem usług żołnierzom stacjonującym 
w naszym kraju i ma składać się z 13 wojskowych i 140 
pracowników cywilnych. Będzie to ósmy garnizon wojsk 
lądowych USA w Europie, obok podobnie funkcjonujących 
w Belgii, Włoszech i Niemczech (gdzie funkcjonuje 5 takich 
jednostek). Do tej pory w Polsce funkcjonowała Regionalna 
Grupa Wsparcia (Area Support Group Poland, ASG-P). Tego 
typu jednostki istnieją jeszcze w regionie Morza Czarnego 
(placówki w Rumunii i Bułgarii) oraz na Bałkanach Zachod-
nich (placówki w Bośni i Hercegowinie oraz Kosowo).

W komunikacie wydanym w poniedziałek przez MON 
podkreślono, że nowa jednostka będzie pierwszym stałym 
garnizonem wojsk amerykańskich w Polsce. "Jednostka 
powstaje dzięki decyzji prezydenta USA z 2022 r. (ze 
szczytu NATO w Madrycie - red.) i będzie zajmować się 
wsparciem infrastrukturalnym dla żołnierzy amerykańskich 

stacjonujących w Polsce. Do zadań garnizonu należeć 
będzie również kierowanie i zarządzanie wysuniętymi 
placówkami wojsk amerykańskich w Polsce" - można 
przeczytać w komunikacie.

Na początku marca Pentagon poinformował, że do 
Polski dotarli pierwsi żołnierze na stałe przydzieleni do 
służby w Polsce w ramach wysuniętej kwatery głównej V 
Korpusu US Army w Poznaniu w bazie nazwanej "Camp 
Kościuszko". Wysunięta kwatera główna V Korpusu US 
Army została ulokowana w Poznaniu na mocy decyzji ze 
szczytu NATO w Madrycie w lipcu 2022.

"JESTEŚMY PARIASEM EUROPY". 
WZROST CENY LEKÓW O 20 PROC. TO 

NIEJEDYNY PROBLEM POLAKÓW
Pierwsze podwyżki cen leków dotknęły Polaków już na 

początku stycznia, dziś za niektóre z powszechnie wyko-
rzystywanych w gospodarstwach domowych preparatów 
zapłacimy nawet 20 proc. więcej. Farmaceuci przyznają, 
że sytuacja się nie poprawi, podobnie jak nie możemy 
liczyć na to, że zniknie problem niedostępności leków.

1. Podwyżki cen leków
Zgodnie z obwieszczeniem refundacyjnym Minister-

stwa Zdrowia obowiązującym od początku marca, pa-
cjentów dotkną poważne zmiany. Choć 300 leków re-
fundowanych kupimy taniej, to dwa razy tyle preparatów 
podrożało. 67 produktów ma podwyższone ceny zbytu, 
w przypadku 601 pozycji wzrosła dopłata pacjenta nawet 
do niemal 200 zł. W przypadku 180 preparatów – ceny 
detaliczne brutto wzrosły o 45 zł. 36 produktów zniknęło 
z listy refundacyjnej.

- W tym segmencie wzrosty cen w porównaniu roku 
2023 do 2022 wyniosły o 4,6 proc. a do 2021 – o sześć 
proc. W segmencie leków na receptę nierefundowanych 
wzrosty są wyższe: 15,2 proc. w 2023 roku w porównaniu 
z rokiem ubiegłym i niespełna 19 proc. w porównaniu z 
rokiem 2021 - mówi w rozmowie z WP abcZdrowie dr 
Jarosław Frąckowiak, prezes PEX PharmaSequence.

Podwyżka cen leków i problemy z dostępnością - to 
największe problemy na rynku farmaceutycznymPodwyż-
ka cen leków i problemy z dostępnością - to największe 
problemy na rynku farmaceutycznym (Getty Images)

Porównując ceny w lutym 2022 roku i w lutym 2023 
notujemy podwyżki wielu powszechnie dostępnych w 
gospodarstwach domowych leków bez recepty.

- Tylko leki refundowane mają cenę urzędową, która jest 
raz na dwa miesiące zmieniana wraz z nową listą leków 
refundowanych. Natomiast co do leków pełnopłatnych, to 
tutaj rządzą prawa wolnego rynku. Co istotne, w tamtym 
roku ceny wzrosły o ok. dziesięć proc., mniej niż inflacja, za 
to większość producentów zapowiedziała duże podwyżki 
już w styczniu i lutym. Z perspektywy apteki faktycznie 
widzę różnice w cenach – nawet kilkunastoprocentowe 
wzrosty na poszczególnych preparatach – dodaje w roz-
mowie z WP abcZdrowie mgr farmacji Łukasz Pietrzak, 
farmaceuta i analityk.

Dodaje, że właśnie teraz rynek farmaceutyczny "zaczął 
gonić inflację", a pacjenci dziś i w najbliższych miesiącach 
zobaczą to na paragonach z aptek.

Dane przytacza mgr farmacji Angelika Talar-Śpionek, 
redaktor GdziePoLek, podkreślając, że nie wygląda na to, 
by sytuacja miała się w najbliższym czasie ustabilizować.

- Za popularny koszyk leków na przeziębienie, który 
naprawdę często jest sprzedawany, pacjenci zapłacą ok. 
20 proc. więcej, co wielu szokuje – mówi w rozmowie z 
WP abcZdrowie.

2. Minister seniorom radzi skorzystać z "trzynastki"
Adam Niedzielski w "Rozmowie Mazurka" na antenie 

radia RMF podkreśla, że pewnym rozwiązaniem problemu 
wysokich cen dla jednej z grup populacyjnych, tj. seniorów, 
są trzynaste i czternaste emerytury.

- Przy tak niskich emeryturach i tak wysokiej inflacji 
pacjenci senioralni mają ogromny problem z tym, żeby 
wykupić wszystkie leki i to nawet w przypadku, gdy ko-
rzystają z tańszych leków generycznych. Seniorzy dość 
często połowę swojej emerytury wydają na leki, my w 
aptece niejednokrotnie słyszymy historie życia pacjentów, 

którzy rezygnują ze wszystkiego, co można, a okazuje 
się, że i tak podstawowe leki przekraczają ich budżet – 
tłumaczy farmaceuta.

- Przyjmując w aptece seniorów na szczepienia, wielo-
krotnie byłem świadkiem ich wyznań – mówili, że nie mają 
po co żyć, że życie w Polsce jest bardzo trudne, zwłaszcza 
gdy są samotni i bez wsparcia najbliższych – ujawia.

- Wykupują na raty, przychodzą raz w tygodniu, mając 
skrupulatnie, co do dnia wyliczone dawki leków tak, aby 
nie kupować ich na zapas. To wielka operacja logistyczna 
dla wielu z nich – podsumowuje mgr Pietrzak.

3. Braki w aptekach
Nowa lista antywywozowa jest papierkiem lakmusowym 

sytuacji polskich aptek. W marcu mamy aż 256 leków 
zagrożonych deficytem. To m.in. leki przeciwbólowe, leki 
stosowane w cukrzycy czy środki stosowane u dzieci w 
diecie eliminacyjnej mlekozastępczej. Mgr Pietrzak do-
daje, że obecna sytuacja porównywalna jest do sytuacji 
z września 2022 r. Tzn. tak dramatycznie, jak pod koniec 
roku 2022 jeszcze nie jest, ale leków brakuje cały czas.

- To przede wszystkim antybiotyki – penicylina fenoksy-
metylowa, część amoksycyliny z kwasem klawulanowym, 
cefuroksym w zawiesinie, praktycznie wszystkie glutydy 
stosowane w cukrzycy oraz leki hormonalne i neurolep-
tyczne - wylicza.

- Braki leków nierefundowanych powodują, że pacjenci 
muszą sięgać po leki nierefundowane, które są dużo droż-
sze. Np. leki na cukrzycę – Ozempic po refundacji powinien 
kosztować 107,32 zł, teraz pacjent ma do dyspozycji 
nierefundowane zamienniki, w których cena się zaczyna 
od 700 zł w górę – mówi mgr Talar-Śpionek, dodając, że 
podobna sytuacja dotyczy szczepionek odczulających.

Z kolei dr Frąckowiak zwraca uwagę, że na niektóre 
problemy z dostępnością wpływa nieproporcjonalnie 
duży popyt.

- Nazwać to można "nieprzewidzianym popytem ze 
względu na zaspokajanie ważnej potrzeby społecznej". A 
chodzi o leki przeciwcukrzycowe – na przykład Ozempic 
– które są często używane w odchudzaniu. Skuteczność 
tego typu leków w zbijaniu masy ciała jest udowodniona a 
potrzeba społeczna na tego typu specyfik może i większa 
niż ta, która istniała przed pojawieniem się leków na za-
burzenia erekcji. Nic dziwnego, że wykupienie leków z tej 
klasy jest bardzo trudne, tu najprostszym rozwiązaniem jest 
zapewne zwiększenie mocy produkcyjnych i importu - mówi.

Dostępność leków w aptekach można monitorować za 
pośrednictwem KtoMaLek.

Pomijając niespodziewaną "popularność" pewnych 
leków, ich braki mają dwie główne przyczyny.

- 90 proc. substancji farmakologicznie czynnych na 
europejskim rynku pochodzi z Azji, z Chin oraz Indii. 
Jakiekolwiek problemy z logistyką, łańcuchem dostaw, a 
nawet z jakimikolwiek lockdownami z automatu powodują, 
że kilka miesięcy później kryzys odczuwalny jest na całym 
świecie – tłumaczy mgr Pietrzak.

Drugim czynnikiem wpływającym na braki jest to, że 
leki w Polsce paradoksalnie należą do najtańszych w 
Europie, choć nie dla polskiego pacjenta.

- Ustawa refundacyjna z 2012 roku spowodowała, 
że duża część kosztów leków została przerzucona na 
pacjenta i producentów. Ci, aby móc być na liście leków 
refundowanych, musieli sukcesywnie te ceny obniżać – 
pierwszy przykład: lek z pantoprazolem kosztował wtedy 
50 zł, za to dziś ok. 17 zł. O dziwo, to nie wpłynęło na 
trzykrotny spadek ceny dla pacjenta, gdyż ustawa została 
tak skonstruowana, że wymuszała wydawanie tańszych 
odpowiedników – tłumaczy ekspert, dodając, że to spo-
wodowało obniżenie limitów dofinansowania do leków, 
zmniejszając kwotę refundacji.

- To sprawiło, że ceny urzędowe leków są w Polsce 
tak niskie, że jesteśmy pariasem Europy, jeśli chodzi o 
postrzeganie nas w kontekście dostaw od producentów. 
Jeżeli ten sam lek kosztuje cztero- pięciokrotnie więcej 
w Niemczech, to firma farmaceutyczna właśnie tam go 
wyśle w pierwszej kolejności – podkreśla farmaceuta.

Podsumowuje, że na tym cierpi cała Europa, mając 
świadomość, że uzależnienie od rynków azjatyckich było 
błędem. Za ten błąd płaci pacjent.
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„PRZESZEDŁ PRZEZ PIEKŁO”...  
TAK WYGLĄDAŁY OSTATNIE CHWILE WOJCIECHA MŁYNARSKIEGO

Mija 6. rocznica śmierci wspaniałego artysty. Wojciech 
Młynarski zmarł 15 marca 2017 roku po długiej walce z 
chorobą. Przeżył 76 lat. Jego odejście było bolesnym 
ciosem dla całej rodziny. To właśnie dzieci poety oraz jego 
siostra ujawnili, jak wyglądały ostatnie chwile ukochanego 
ojca i brata. Ich wspomnienia są niezwykle poruszające. 
„Odwiedziłam go na parę dni przed śmiercią. Wiedziałam, 
że nie ma z nim kontaktu. Patrzyłam na tę jego mękę. 
Głaskałam go po ręku. Powiedziałam: „Wojtek, jeżeli masz 
świadomość, że tu jestem, daj mi znak”. Minął moment, 
a on zaczął walić głową w poduszkę. Przeszedł przez 
piekło”, opowiadała ze łzami w oczach siostra autora 
tekstów piosenek, Barbara Młynarska-Ahrens. Więcej 
zdradziła w książce Michała Ostrowskiego, która ukazała 
się na rynku wydawniczym w 2022 roku. 

Trudne chwile w życiu Wojciecha Młynarskiego
Wojciech Młynarski przyszedł na świat 26 marca 1941 

roku w Warszawie. Był cenionym poetą, reżyserem, ar-
tystą kabaretowym i autorem niezliczonej ilości tekstów 
piosenek. Wiele z nich na zawsze pozostanie w pamięci 
Polaków m.in. „Niedziela na Głównym”, „W Polskę idzie-
my”, „W co się bawić”, „Jesteśmy na wczasach” czy „Ach 
ty w życiu”.

Wielokrotnie podkreślał, że dla niego najważniejsza 
jest treść piosenki, dlatego starał się w swoich utworach 
przekazać słuchaczom coś istotnego. Twierdził, że gdy 
tworzy daną piosenkę, zawsze myśli o jej odbiorcy. Śpie-
wając na estradzie, chciał widzieć reakcję publiczności, 
dlatego lubił,  gdy widownia była mocno podświetlona. 

Nie każdy jednak miał pojęcie, że artysta przez lata 
zmagał się z afektywną chorobą dwubiegunową. Pierwsze 
objawy choroby mężczyzna dostrzegł już w latach 70. XX 
wieku. „Ja już w czasie pisania Henryka VI (lata 70., przyp. 
red.) stwierdziłem objawy, które potem zdiagnozowano, 
że jestem chory na tak zwaną chorobę maniakalno-depre-
syjną. To znaczy, że mam okresy wzmożonego dobrego 
samopoczucia i mam okresy depresyjne. To choroba, 
którą się leczy i na którą choruję do dziś”, ujawnił w swojej 
książce Wojciech Młynarski.

Mimo choroby maniakalno-depresyjnej artysta był w 
stanie dalej tworzyć i komponować wspaniałe utwory. 
Pierwszy poważny kryzys zdrowotny pojawił się dopiero 
w 2014 roku. Właśnie wtedy Wojciech Młynarski trafił do 
szpitala z ostrym bólem serca. Po wyjściu ze szpitala poeta 
spędził wiele miesięcy w domu, leżąc w łóżku. Opiekę nad 
ojcem przejęły wówczas jego dzieci: Agata, Paulina i Jan. 

O chorobie ojca we wrześniu 2016 roku opowiedziała 
Agata Młynarska. W rozmowie z dwutygodnikiem „SHOW” 
przyznała, że artysta niejednokrotnie stoczył walkę o 
własne życie. „Nie ma co udawać, że będzie dużo lepiej. 
Cieszymy się każdym dniem, a przez ostatni rok mieliśmy 
sytuacje, w których tata walczył o życie. Teraz stan jest 
stabilny, choć trudny. Tata jest cierpiący, przebywa w 
domu, ma jednak komfortowe warunki, wspaniałą opiekę 
i nas. Paulina, Janek i ja oraz nasze dzieci jesteśmy przy 
nim niemalże każdego dnia. Pogodziliśmy się z tym, że 
tata jest chory, a każdy dzień z nim jest prezentem od 
losu. Wspieramy się wzajemnie, mam kochaną rodzinę 
i sprawdzonych przyjaciół. Bez nich byłoby marnie”, 
wyznała dziennikarka. 

Wojciech Młynarski zmarł w otoczeniu rodziny. Dzieci 
były przy nim do samego końca

Wojciech Młynarski odszedł 15 marca 2017 roku, w 
wieku 76 lat. O śmierci ojca poinformowały jego dzieci. 
„Dziś o godzinie 20.40, po bardzo długiej chorobie umarł 
nasz tata Wojciech Młynarski. Bardzo prosimy media o 
danie nam czasu na przeżycie tego w pokoju. Paulina, 
Agata i Jan Młynarscy”, napisała Paulina Młynarska. 

Jan Młynarski przekazując wiadomość o śmierci ojca 
przyznał, że do ostatnich chwil trzymał tatę za rękę. 
„Dzisiaj o godz. 20.40 zmarł mój tata Wojciech Młynarski. 
Trzymałem go za rękę. Dziękuję wszystkim, którzy wspie-
rali jego i nas przez ostatnie 15 miesięcy. Proszę puścić 
sobie jakiś jego kawałek i wspomnieć przez chwilę”, pisał.

Uroczystości pogrzebowe Wojciecha Młynarskiego odby-
ły się w kościele pw. św. Karola Boromeusza w Warszawie. 
Urna z prochami poety została złożona w Alei Zasłużonych 
na warszawskich Starych Powązkach. Podczas pogrzebu 
głos zabrał syn artysty. Jan Młynarski zdradził, że najgor-
sze dla ojca było 15 ostatnich miesięcy życia. „Stan ojca 
pogorszył się 15 miesięcy temu i było to 15 bardzo ciężkich 
miesięcy. Bardzo trudnych, bardzo cierpiał. Nie widziałem 
jeszcze takiego cierpienia w swoim życiu. Dlatego też dzień 
jego śmierci był wyzwoleniem z tego ziemskiego stanu”, 
oznajmił nad mogiłą ojca, Jan Młynarski.

Wojciech Młynarski we wspomnieniach siostry. Łączyła 
ich silna więź

W 2020 roku, z okazji trzeciej rocznicy śmierci Woj-
ciecha Młynarskiego, wspomnieniami o trudnym losie 
artysty postanowiła podzielić się jego siostra Barbara 
Młynarska-Ahrens. W niezwykle poruszających słowach 
opowiedziała o ostatnich chwilach życia ukochanego 
brata. Kobieta przyznała, że sama informacja, że jej brat 
poważnie zachorował, była dla niej ogromnym ciosem. 
Nie była w stanie w to uwierzyć. Wspominała, że Wojciech 
Młynarski bardzo często dzwonił do niej i to w środku 
nocy, co kończyło się długimi i szczerymi rozmowami. 

Barbara Młynarska-Ahrens ujawniła, że ostatnie chwile 
dla jej brata były niezwykle trudne. Mężczyzna nie mógł 
pogodzić się z chorobą. Gdy go odwiedziła w domu na 
moment przed jego śmiercią, nie potrafiła powstrzymać 
łez. Zobaczywszy stan, w jakim znajduje się jej brat, ko-
bieta mocno się załamała. Okazało się, że stan artysty 
jest praktycznie agonalny. 

„Odwiedziłam go na parę dni przed śmiercią. Wie-
działam, że nie ma z nim kontaktu. Patrzyłam na tę jego 
mękę. Głaskałam go po ręku. Powiedziałam: „Wojtek, 
jeżeli masz świadomość, że tu jestem, daj mi znak”. Minął 
moment, a on zaczął walić głową w poduszkę. Przeszedł 
przez piekło”, opowiadała w 2020 roku ze łzami w oczach 
Barbara Młynarska-Ahrens.

Z kolei w biografii artysty Młynarski. Światowe życie 
wyjawiła Michałowi Ostrowskiemu coś więcej. „W tych 
dwóch ostatnich latach jego życia wielokrotnie go od-
wiedzałam. Czasami w ogóle nie rozmawialiśmy, tylko 
siedziałam i głaskałam go po ręku. Jedynie naszej matce, 
kiedy jeszcze żyła, pozwolił się objąć za głowę. Na krótko 
przed śmiercią mojego brata spotkałam się z nim. Już 
nie miał siły otworzyć oczu, nie mówił, ale dał mi znak. 
Wiedział, że jestem. Nie zapomnę tego do końca życia. 
Byłam bardzo złamana jego śmiercią, zrozpaczona. […] 
Cierpiał, ale odchodził niezwykle pięknie. Nie skarżył 
się. Odchodził, był coraz bardziej milczący. Coraz mniej 
go było w życiu…”, czytamy… Gdy życie poety dobiegło 
końca, jego siostra była „bardzo złamana, zrozpaczona”.

Brat pojawiał się, gdy spała... „Kiedy umarł, strasznie 
rozpaczałam. Dwa razy mi się śnił”, szczerze wyznała 
Barbara Młynarska-Ahrens kilka lat temu.

Śmierć brata tak nią wstrząsnęła, że nie wiedziała, 
co ma ze sobą zrobić. W końcu zdecydowała wspólnie 
z mężem, że wybiorą się w podróż do Amsterdamu do 
Holandii. Podczas rejsu po rzece Ren siostra stworzyła 
na cześć zmarłego brata wiersz pt.: „Upomniały się nie-
biosa o poetę”.

6. rocznica śmierci Wojciecha Młynarskiego. Tak dzieci 
artysty uczciły pamięć ojca 

W szóstą rocznicę śmierci ojca, Agata Młynarska za-
mieściła w sieci poruszający wpis, w którym przypomniała, 
że każda z jego piosenek niesie refleksję i pociesze-
nie. „Upodobał sobie marzec. Urodził się i odszedł na 
przedwiośniu. „Przedwiośnie” to była także jedna z jego 
ulubionych powieści. Nie wierzył w szklane domy. Wierzył 
w pracę u podstaw i tak też traktował swoją twórczość, 
nazywając ją pracą rzemieślniczą.

Mawiał, że natchnienie miewa w godzinach pracy. 
Każda z jego piosenek o Polsce jest niezmiennie, niestety 
przerażająco aktualna. Każde z jego słów niesie reflek-
sję i pocieszenie dla spragnionych oddechu wolności i 
humoru umysłów.

Co Młynarski chce nam powiedzieć dziś?
„A więc: faceci wokół się snują co są już tacy,
że czego dotkną, zaraz zepsują. W domu czy w pracy
gapią się w sufit, wodzą po gzymsie wzrokiem niemiłym.
Na niskich czołach maluje im się straszny wysiłek,
bo jedna myśl im chodzi po głowie, którą tak streszczę:
"Co by tu jeszcze spieprzyć, Panowie? Co by tu jesz-

cze?"
Czasem facetów, by mieć to z głowy, ktoś tam przerzuci
do jakiejś sprawy, co jest na oko nie do popsucia...
Już się prężą mózgów szeregi, wzrok się pali,
już widzimy, żeśmy kolegi nie doceniali.
A oni myślą w ciszy domowej czy w mózgów treście:
"Co by tu jeszcze spieprzyć, Panowie? Co by tu jesz-

cze?"
(….)
A brak wciąż wróżki, która nam powie w widzeniu 

wieszczem:
"Jak długo można pieprzyć, Panowie? No jak długo 

jeszcze?!"
Nie ma Cię Tato już 6 lat.
Rozmowa była ratunkiem.
Jest cisza”, napisała. 
Wyjątkowy post pojawił się również na profilu Jana Młynar-

skiego. „Trudno uwierzyć, że to już sześć lat. Kiedyś dostałem 
od niego książkę na urodziny. W dedykacji pier****** się o rok 
z moją datą urodzenia. Tata. I był to dla mnie wielki dramat. 
A teraz po prostu by się przydał na żywo, nie na zdjęciach 
i filmach. Czas leci", wspominał. O tacie szóstą rocznicę 
śmierci pisze też Paulina Młynarska, udostępniając ich 
wspólne zdjęcie: „Gdziekolwiek jesteś, wiedz, że pamiętamy.

Ciekawostki o Wojciechu Młynarskim 
Przez niektórych autorów uznawany za najwybitniej-

szego twórcę tekstów w powojennej historii kabaretu 
literackiego w Polsce. Debiutował w początku lat 60. 
w studenckim kabarecie klubu „Hybrydy”. Był autorem 
przekładów piosenek musicalowych takich jak „Kabaret”, 
„Chicago” oraz, a może i przede wszystkim – „Jesus Christ 
Superstar”. Otrzymał łącznie aż 13 poważnych odznaczeń 
i wyróżnień, m.in. Złoty Krzyż Zasługi, SuperWiktora, 
Krzyż Oficerski Orgedu Odrodenia Polski, Diamentowy 
Mikrofon, muzycznego Fryderyka, czy tez Złote Berło. 
Nagrał łącznie niemal dwadzieścia płyt.

Cytaty Wojciecha Młynarskiego 
„Dla mnie robić swoje, to po prostu porządnie robić 

coś, co się umie. Autor satyryczny niech tworzy porządną 
satyrę, a nie komercyjną. A szewc niech robi dobre buty.” 
„Do momentu transformacji wzorcem było przyzwoite za-
chowanie. Było wiadomo, że się jest przeciwko bezprawiu, 
totalitaryzmowi, cenzurze. Po upadku komunizmu trzeba 
się deklarować precyzyjniej.” „Gombrowicz, który jest dla 
mnie ideałem ostrego pisania, twierdził w „Dziennikach”, 
że literatura jest damą surowych obyczajów i nie lubi, jak 
jej się zagląda pod spódnicę. Pisarz powinien być dotkli-
wy. Stąd moja krytyczna ocena tego, co się dziś nazywa 
satyrą. To nie jest satyra robiona z przesłaniem, żeby coś 
zmienić, tylko po to, żeby dostać brawa i zainkasować 
pieniądze. Ale mam też faworytów: łodzianina Andrzeja 
Poniedzielskiego i Artura Andrusa.”
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ROŚNIE POPULARNOŚĆ TRANSAKCJI 
BEZGOTÓWKOWYCH, LICZBA 

BANKOMATÓW MOŻE SPADAĆ - 
PROGNOZUJĄ BANKI

Banki nie planują zmieniać limitów wypłat w bankoma-
tach. Argumentują, że ich klienci sami wyznaczają sobie 
dopuszczalne kwoty a ograniczenia dotyczą wyłącznie liczby 
banknotów. Przedstawiciele instytucji finansowych zapewnili 
Interię, że banki uważnie obserwują rynek. Prognozują, że 
wraz z rosnącą popularnością transakcji bezgotówkowych, 
bankomatów może zacząć ubywać. 

Ograniczenia dotyczące wielkości wypłat z bankomatów 
określa kilka limitów. Na przykład dobowy, ustalany przez 
posiadacza konta i możliwy w każdej chwili do modyfikacji. 
Kolejny to limit kwotowy, określający jaką najwyższą kwotę 
można pobrać z bankomatu. Jest też limit techniczny do-
tyczący dopuszczalnej liczby banknotów, a także prawo 
zezwalające na wyznaczenie dopuszczalnego limitu w wy-
jątkowej sytuacji. Przykładem był początek pandemii, kiedy 
to część banków obniżyła do 500 zł dozwoloną kwotę, jaką 
można było wziąć z bankomatu.

Euronet nie planuje zmian, Santander zmienił
O ostatniej zmianie dotyczącej limitów wypłat głośno było 

latem 2022 roku. Wtedy decyzję o obniżeniu dopuszczalnej 
kwoty podjął Euronet. Wyjaśnił, że limit został obniżony ze 
względu na rosnące koszty utrzymania bankomatów, które 
znacznie przewyższają przychody z lokalnych transakcji 
bankomatowych. “Obecnie maksymalna rekomendowana 
kwota wypłaty dla jednej transakcji to 800 zł ze wszystkich 
bankomatów i wpłato-bankomatów Euronet Polska dla każdej 
transakcji wykonywanej kartą, zbliżeniowo oraz za pomocą 
BLIKa” - informuje Interię Biuro Prasowe Euronetu. 

Limit nie dotyczy klientów banków, które zawarły umowy 
z siecią i dopuszczają wyższe wypłaty. “Wypłacana kwota 
może się różnić w zależności od tego, jaki limit udostępnia dla 
swoich klientów dany bank. Wówczas maksymalna rekomen-
dowana kwota wypłaty może być wyższa i jest realizowana 
na podstawie umowy Banku z Euronetem” - dowiaduje się 
Interia. Na razie, bez względu na wysokość inflacji, będzie 
można wyjąć nie więcej niż 800 zł. Biuro Prasowe najwięk-
szej w Europie sieci bankomatów zapewnia, że obecnie nie 
planuje podniesienia limitów wypłat. 

W 2021 roku bank, odpowiadając na aktualna sytuację i 
zapotrzebowanie klientów, zwiększył limity wypłat dla klientów 
własnych zwiększył Bank Santander.  - Limity wypłat gotówki 
dla klientów Banku Santander wynikają tylko z ograniczeń 
sprzętowych urządzenia w zakresie liczby możliwych do 
wypłacenia banknotów i dostępnych nominałów. W tym 
zakresie bank nie dokonuje zmian. Obecnie, w zależności 
od typu urządzenia wypłata wynosi od 4 000 do 19 800 zł - 
informuje Interię Ewa Krawczyk, menedżer ds. komunikacji z 
mediami Banku Santander. Równocześnie bank wprowadził 
ograniczenie dla osób niebędących klientami. Obowiązują 
limit wynosi 1000 zł.

PKO BP tylko limity techniczne
Na bieżąco śledzi sytuację związaną z wypłatami gotówki 

z bankomatów PKO Bank Polski. - Nie docierają do nas 
sygnały od naszych klientów z oczekiwaniami zmian w tym 
zakresie. Nasi klienci coraz chętniej korzystają z płatności 
bezgotówkowych, czyli płatności kartami i Blikiem zarówno 

w terminalach POS, jak i przy zakupach internetowych - in-
formuje Interię Małgorzata Witkowska, starszy specjalista 
PKO Bank Polski.

Posiadający konto w PKO BP podczas wypłat w banko-
matach są ograniczeni jedynie tzw. limitem technicznym, 
wynikającym z tego, że bankomat standardowo może wypła-
cić określoną liczbę banknotów. - Oczywiście przy wypłacie 
mają zastosowanie jeszcze limity wypłat związane z daną 
kartą czy Blikiem, jakie klient ma ustawione. Limity te można 
zmienić w serwisie transakcyjnym iPKO lub oddziale - wy-
jaśnia Małgorzata Witkowska.

Coraz więcej transakcji bezgotówkowych
Podobnie jest w przypadku Banku Pekao S.A. - Klienci 

banku nie mają limitów wypłat gotówki w bankomatach, a 
dotyczące ich ograniczenia w pojedynczej transakcji wiążą 
się z możliwościami technicznymi urządzeń - informuje Pa-
weł Jurek, rzecznik prasowy Bank Pekao S.A. W wypadku 
tej instytucji finansowej wypłacanych jest nie więcej niż 40 
banknotów. 

Postępująca cyfryzacja usług bankowych sprawia, że 
Polacy coraz chętniej dokonują transakcji bezgotówkowych. 
Tylko w II kwartale minionego roku w Polsce przybyło 30 
tysięcy terminali płatniczych. Ich liczba osiągnęła milion 
200 tysięcy - wynika z danych NBP. W czerwcu 2022 roku 
płatności kartą przyjmowało ponad 868,6 tys. placówek 
handlowych i usługowych. 

Bankomatów może ubywać
W połowie minionego roku liczba bankomatów wynosiła 

w Polsce 21,5 tys. - wynika z danych NBP. Wzrost zainte-
resowania transakcjami bezgotówkowymi może sprawić, 
że urządzeń tych będzie ubywać. - Prawdopodobnie w 
przyszłości klienci rzadziej będą korzystać z bankomatów, 
a wobec mniejszego zainteresowania wypłatami gotówki 
możliwe jest, że liczba urządzeń będzie stopniowo maleć - 
zwrócił uwagę rzecznik Pekao S.A.

Euronet uzależnia ich liczbę od umiejscowienia bankomatu 
w danej lokalizacji i potrzeb klientów. “Liczba bankomatów 
Euronet na koniec lutego to około 7000. Liczba ta odpowied-
nio zmienia się w zależności od potrzeb lub sezonowości. 
Przykładowo w okresie ferii bądź wakacji co do zasady 
zwiększamy liczbę bankomatów, aby zapewnić naszym 
klientom jeszcze lepszy i łatwiejszy dostęp do gotówki” - 
uzasadnia Biuro Prasowe Euronetu.

MIESZKANIE PLUS. "NAJEMCY BĘDĄ MIEĆ 
MOŻLIWOŚĆ DOJŚCIA DO WŁASNOŚCI"

Najemcy lokali z programu Mieszkanie plus będą mieć 
możliwość dojścia do własności - zapewnił w Sejmie pre-
zes PFR Nieruchomości Wojciech Caruk. Przyznał, że 
tempo usuwania usterek w różnych lokalizacjach bywa 
różne. Wszystkie projekty są na 5-letniej gwarancji lub 
rękojmi - podkreślił.

Realizacja programu Mieszkanie plus była tematem 
wtorkowego  posiedzenia sejmowej komisji infrastruktury. 
Mówiono o problemach  zgłaszanych przez najemców 
lokali z tzw. rynkowej części programu.

Agnieszka Pomaska (KO) stwierdziła, że mieszkańcy 
czują się oszukani. - Mieli obietnice, że będą mogli wykupy-
wać mieszkania po konkurencyjnych  cenach - powiedziała 
posłanka. Hanna Gill-Piątek (niez.) stwierdziła,  że najem 
instytucjonalny pozbawia tych mieszkańców ochrony praw  

lokatorów, a w razie utraty mieszkania najemcy trafią na 
bruk. - Ile  osób, które wynajmowały mieszkania w ramach 
najmu instytucjonalnego, znalazło się w trudnej sytuacji, 
ma kłopoty z kontynuowaniem płatności i  jest zagrożo-
nych eksmisją, i ile osób już wypadło z programu - pytała.  
Mirosław Suchoń (Polska 2050) dociekał, jaki jest średni 
czas usuwania  usterek w lokalach.

Mieszkańcy zabrali głos. Prezes PFR: "Spółka stara się 
odpowiadać na pytania"

Podczas posiedzenia komisji głos zabrali najemcy miesz-
kań, m.in. z Torunia, Krakowa, Gdyni, Radomia, Świdnika 
i Mińska Mazowieckiego.

Patryk Malinowski z osiedla w Gdyni przypomniał, że 
program był  kierowany do osób o niskich i umiarkowa-
nych dochodach. Podał przykład  mieszkania o metrażu 
ponad 60 m kw., które w 2020 r. miało być możliwe do  
wykupienia za 548 tys. zł, tymczasem nowe wyliczenia z 
2023 r. opiewają na  kwotę 2 mln zł. - Domagamy się roz-
porządzenia określającego maksymalne  stawki czynszów 
i przywrócenia stawek z 2020 r. odnośnie czynszu najmu i  
dojścia do własności - powiedział.

- PFR Nieruchomości mówi, że wzięliśmy udział w rynko-
wej części  Mieszkania plus, wcześniej myśleliśmy, że jest to 
program społeczny -  powiedziała Anna Bereżyńska-Płońska 
z Krakowa. Zauważyła, że do udziału w  programie były 
zapraszane rodziny wielodzietne, niepełnosprawne i  star-
sze. - Czy takie osoby stać na rynkowy czynsz? - zapytała.

Sandra Pawłowska z Radomia powiedziała, że w ostatnim 
tygodniu w Radomiu było  zgłoszenie dotyczące zawalają-
cej się ściany, ponieważ generalny  wykonawca nie zrobił 
uzbrojenia, choć minęło 8 miesięcy od dodania do  użyt-
kowania. Podkreśliła, że podpisując umowy mieszkańcy 
wierzyli w  zapewnienia, że będą to ich mieszkania. Jak 
podała, czynsz za 70-metrowe  mieszkanie w Radomiu z 
dopłatą wynosi 2700 zł, a bez dopłaty 3200 zł.

Prezes PFR Nieruchomości Wojciech Caruk zapewnił, 
że spółka stara się  odpowiadać na pytania najemców. - 
Zdaję sobie sprawę, że nie każda  odpowiedź przypadnie 
państwu do gustu. Istotnie ciężko znaleźć jest  płaszczyznę 
pomiędzy oczekiwaniami a tym, co możemy zrealizować 
-  powiedział Caruk.

Przyznał, że tempo usuwania usterek w różnych loka-
lizacjach bywa  różne. - Wszystkie nasze projekty są na 
5-letniej gwarancji lub rękojmi.  Zgłaszamy je gwarantowi, 
deweloperowi czy generalnemu wykonawcy. Często  są to 
usterki odrzucone przez gwaranta, bo uznał, że jest to np. 
kwestia  eksploatacji - stwierdził prezes PFR Nieruchomości. 
Dodał, że nie jest  prawdą - tak jak to jest przekazywane 
w mediach - że mieszkania są  zawilgocone. - W miesz-
kaniach nie ma grzyba, w Krakowie w jednym  mieszkaniu 
w łazience jest grzyb i mogę podać numer - powiedział.

Najemcy dostaną wyliczenie dotyczące dojścia do wła-
sności

Zapewnił, że będzie możliwe dojście do własności. - Na 
początku  podpisujemy umowę 2-letnią. W tym okresie do-
konujemy rozliczenia  inwestycji - pamiętajmy, że te ostatnie 
były realizowane w bardzo  trudnych czasach, ich rozliczenie 
nie jest łatwe, bo wykonawcy  niejednokrotnie żądali dopłat. 
Cały proces też wymaga przygotowania.  Najdłuższe w tym 
procesie jest wyodrębnienie ksiąg wieczystych -  wskazał 
Caruk. Poinformował, że po wygaśnięciu dwuletnich umów 
najemcom  będzie przedstawiane wyliczenie dotyczące 
dojścia do własności.

Caruk przekazał też, że odsetek rezygnacji z najmu 
w ramach programu  jest niewielki. Podkreślił też, że nie 
widać istotnych zaległości w  płatnościach. - Mieszkańcy 
dobrze płacą. Nie ma zaległości - powiedział.

Prezes PFR Nieruchomości zaznaczył też, że jest wiele 
możliwości  kontaktu zarówno z administratorami budyn-
ków, jak i poprzez infolinię. - Jeśli mówicie państwo, że 
jest z tym problem, na pewno się jeszcze raz  nad tym 
pochylimy - zadeklarował.
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Ваш надежный друг и помощник

731 Red Lion Road,731 Red Lion Road,
Philadelphia, PA 19115Philadelphia, PA 19115

ПРЕДОСТАВЛЯЕМ ВАМ ПО РЕЦЕПТУ ВРАЧА ВСЕ СУЩЕСТВУЮЩИЕ 
ПРИНАДЛЕЖНОСТИ, ПРИБОРЫ И ПРИСПОСОБЛЕНИЯ ДЛЯ УХОДА ЗА БОЛЬНЫМИ

Бесплатная
доставка
на дом! Tel.: 215-677-8770

Fax.: 215-677-8748

WEBWEB: www. vspmedicalsupply.net: www. vspmedicalsupply.net
E-MAILE-MAIL: vspsupply@verizon.net: vspsupply@verizon.net

• Средства передвижения: 
костыли, ходунки и палочки
• Кислородные 
и дыхательные аппараты 
для использования на дому
• Аппараты для измерения 
давления и сахара в крови

• Диабетическая обувь, 
стельки, носки и чулки
• Лечебные пояса 
и наколенники из 
натуральной шерсти
• Регулируемые 
кресла-помощники

Профессиональный маляр

215-479-0829
215-479-0812

paintingfirst1@gmail.com

ANDREI KLIMAU
Professional Painter

Внутрення и наружная 
покраска и шпаклевка.

Большой опыт,  
качественная работа в оговорённый срок.

Скидки для пенсионеров. 

Interior Painting   Exterior Painting   Free estimate

Обращаться по телефону: 
215-300-3031

НА ПРЕДПРИЯТИЕ   
по изготовлению 

алюминиевых окон  
и фасадных систем  

ТРЕБУЮТСЯ   
РАБОТНИКИ ИМЕЮЩИЕ 

ОПЫТ В ОБЛАСТИ 
СЛЕСАРНЫХ И 

ТОКАРНЫХ РАБОТ. 
Легальный статус, 
хорошие условия  
и оплата.
Медицинская страховка.

7

Звоните или пишите
Светлана 609-816-5568   Solana1986@gmail.com

SVETLANA BIRRIEL
NEW JERSEY REALTOR

Atlantic city, Ventnor, Margate, 
Longport, Ocean city and others.

НЕДВИЖИМОСТЬ  
ДЛЯ ИНВЕСТИРОВАНИЯ И ОТДЫХА  

на побережье South Jersey

✔ покупка
✔ продажа
✔ рент

✔ помощь  
в получении 
ипотеки 

Якість і швидкість -  
наш пріоритет

Затишна атмосфера  
в вашому помешканні -

запорука виконаного ремонту 
нашими руками. 

ЗВЕРТАЙТЕСЯ  
ЗА ТЕЛЕФОНОМ!

215-992-2384 – Валентина
267-928-6348 – Михайло

Займаємось приготуванням смачної української домашньої кухні  
з фермерських продуктів, приготовлених з любов’ю.

Якісно, швидко і смачно для вас та ваших діток!

ТЕЛЕФОНУЙТЕ!!! 267-928-8802 – Оксана,  
                                         267-928-8802 – Юля

Домашня кухня
Спробуй,  Спробуй,  

як смачно!як смачно!

Tel: 215-343-0350 Ext. 6   Tel: 215-343-0350 Ext. 6   
Cell: 609-540-9229 (Daiva)Cell: 609-540-9229 (Daiva)

BECT FACIALBECT FACIAL
BECT MASSAGEBECT MASSAGE
BECT DAY SPABECT DAY SPA



ПОТРІБНА КРАВЧИНЯ НА НЕПОВНИЙ РОБОЧИЙ ЧАС.
КОНТАКТНИЙ ТЕЛЕФОН 6098065630

 ЖІНОЧИЙ ОДЯГ

  випускна сукня
  весільна сукня

  вечірня сукня
  шкіра

  хутро
  будь-який повсякденний одяг

  будь-який трикотаж, еластичний одяг

ЧОЛОВІЧОГО ОДЯГУ
 

 костюми 
 штани 
 куртка 
 пальто 
 шкіряний одяг

Надаємо послуги з ремонту та підгонки 

148 N Flowers Mill Rd Langhorne PA 19047
Marlboro NJ 110 US HWY 9 (Marlboro Plaza Eurobutique)

Alterations & Tailoring for Men's & Women's Clothing

 DIJAS FOODS DISTRIBUTION, INC 
требуется ПРЕДСТАВИТЕЛЬ  
по продаже высококачественной 

и натуральной пищевой продукции

★ ОПЛАТА $17-$20/ЧАС

★ БОНУСЫ 

★ МЕДИЦИНСКАЯ СТРАХОВКА

★ ОПЛАЧИВАЕМЫЙ ОТПУСК 

★ ВОЗМОЖНОСТЬ  

КАРЬЕРНОГО  

РОСТА 

★ ЗНАНИЯ АНГЛИЙСКОГО    

ЯЗЫКА В СОВЕРШЕНСТВЕ 

ОБЯЗАТЕЛЬНО 

★ ЛЕГАЛЬНЫЙ 

СТАТУС

Телефон: 267-342-0659

для для работы с клиентами требуется 
АДМИНИСТРАТОР для развития бизнеса

★ ЗНАНИЕ КОМПЬЮТЕРНЫХ ПЛАТФОРМ 
SOCIAL MEDIA, CLIENT MANAGEMENT 

SOFTWARE, E- COMMERCE
★ АНАЛИТИЧЕСКИЕ ЗНАНИЯ  

И КОММУНИКАБЕЛЬНОСТЬ
★ ЗНАНИЯ АНГЛИЙСКОГО И РУССКОГО ЯЗЫКОВ  

НА ВЫСОКОМ УРОВНЕ 
ОБЯЗАТЕЛЬНО 

★ ЗНАНИЯ ГРУЗИНСКОГО ЯЗЫКА  
ЖЕЛАТЕЛЬНО

★ ЛЕГАЛЬНЫЙ СТАТУС

★ БОНУС
★ МЕДИЦИНСКАЯ  

СТРАХОВКА
★ ОПЛАЧИВАЕМЫЙ  

ОТПУСК
★ ВОЗМОЖНОСТЬ  

КАРЬЕРНОГО РОСТА

РАЗВИВАЮЩАЯСЯ МЕЖДУНАРОДНАЯ  
ФИРМА АУТСОРСИНГА 


